
Protokół Nr 39 

z obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku odbytych  

w dniu 20.12 2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12: 00 – do godz. 14:45. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1875/ 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja-Tońska 

6. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka  

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami U.M. w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

9. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-krajna” - Paweł Szydeł 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

11. Redaktor Naczelny „TV Krajna”     - Maciej Bór 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie Protokołu XXXVIII sesji RM. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2017 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

9. Przyjecie uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2018 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) przedstawienie Opinii połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku, 



c) ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

d) dyskusja, 

e) podjecie uchwał.  

10. Informacja dotycząca podsumowania sezonu turystycznego w gminie i działaniach 

promocyjnych Gminy. 

11. Przyjęcie planów pracy na 2017 rok: 

a) Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2018 rok, 

b) Komisji Rewizyjnej na rok 2018, 

c) Przyjęcie planów pracy stałych Komisji RM na 2018 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie. 

 

 

Do powyższego Burmistrz Więcborka zaproponował wprowadzenie dwóch zmian: 

 

 wprowadzenie, jako punktu 8 dodatkowej pozycji w postaci podjęcia uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 Zrealizowanie pkt. 10 porządku obrad tj. Informacji dotyczącej podsumowania sezonu 

turystycznego w gminie i działaniach promocyjnych Gminy, jako pkt. 7 z uwagi na 

obowiązki służbowe prelegenta – Zastępcy Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po wprowadzeniu zmian. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXXVIII  

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 15 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

5.12.2017r. – spotkanie z Kierownikiem Referatu Rolnictwa /…/ UM, pracownicą Referatu  

p. Sandrą Obara oraz przedstawicielką Zakładu Gospodarki komunalnej p. Joanną 

Tereszkiewicz w celu przygotowania programu edukacyjno-promocyjnego dotyczącego 

prawidłowej segregacji odpadów komunalnych i zmniejszenia ich ilości.  

6.12.2017r. – spotkanie w Biurze Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

z dyrektorami gminnych placówek oświatowych w temacie programu edukacyjno-

promocyjnego dotyczącego prawidłowej segregacji odpadów komunalnych oraz planach 

realizacji ścieżki historycznej w oparciu o doświadczenia Kamieńskiego Towarzystwa 



Kulturalnego, Młodzieżowej Grupy „Śladowcy” oraz we współpracy z polsko-amerykańską 

Fundacją Wolności i Polską Fundacją Dzieci i Młodzieży. 

9.12.2017r. – udział w spotkaniu opłatkowym w KGW Jastrzębiec i OSP Jastrzębiec. 

11.12.2017r. – udział w spotkaniu opłatkowym Krajeńskiego Stowarzyszenia Kupców  

i Przedsiębiorców w Sępólnie Krajeńskim. 

12.12.2017r. – udział w spotkaniu opłatkowym Gminnego Zarządu OSP w Więcborku. 

15.12.2017r. – udział w spotkaniu opłatkowym Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów 

Hitlerowskich oraz w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej  

w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/. Tego samego dnia Przewodnicząca 

RM uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez MGOPS w Więcborku dla 

osób starszych i samotnych i spotkaniu opłatkowym Gminnego Zarządu KGW. 

16.12.2017r. – Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyła w Wystawie Stołów Wigilijnych  

w Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie Krajeńskim. 

18.12.2017r. – udział w spotkaniu opłatkowym Polskiego Związku Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów Zarząd Koła w Więcborku. 

19.12.2017r. – udział w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Marszałka 

Województwa Kuj. - Pom., Wojewodę i Nowego Biskupa Toruńskiego. 

 

Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

1.12.2017r. - udział we Mszy św. oraz uroczystościach „Barbórki” organizowanych przez 

Polską Spółkę Gazownictwa w Bydgoszczy (miejsce: Centrum Kongresowe Opera Nova  

w Bydgoszczy). Z-ca Burmistrza p. Jacek Masztakowski uczestniczył w zebraniach 

sprawozdawczych KGW Nowy Dwór oraz Suchorączek. 

4.12.2017r. - udział w VII Konwencie Burmistrzów Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Tematyka: - nowe prawo wodne, - nowelizacja Ustawy o ochronie danych osobowych (RODO), 

- prezentacja rozwiązań EXEA Centrum Przetwarzania Danych (miejsce: Toruńska Agencja 

Rozwoju Regionalnego S.A. Toruń). 

5.12.2017r. - spotkanie z Panem Leszkiem Kawczyńskim – pełnomocnikiem ds. tworzenia 

struktur Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie”. W spotkaniu uczestniczył również 

v-ce Starosta Sępoleński Pan Andrzej Marach. W trakcie spotkania ustalono, że  

w Więcborku będzie utworzone Biuro Nadzoru Wodnego – biuro podawcze. Funkcjonować 

ono będzie w internacie Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego ul. Aleja 600-lecia 

9 w Więcborku (miejsce: gabinet Burmistrza). 

6.12.2017r.- mikołajkowe spotkanie z dziećmi Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku 

(miejsce: SP nr 2 w Więcborku). 

7.12.2017r. - udział we Mszy św. oraz spotkaniu opłatkowym Związku Pszczelarzy (miejsce: 

Restauracja Pomorzanka w Więcborku). 

8.12.2017r. – udział w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 

Publicznego na której została omówiona roczna działalność PSP, Policji oraz przygotowania 

Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim do sezonu zimowego ( miejsce: Starostwo 

Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim) oraz spotkaniu dot. podsumowania działań związanych  

z sierpniową nawałnicą oraz podziękowanie firmom oraz instytucjom, które wsparły 

poszkodowanych. W spotkaniu uczestniczył v-ce Wojewoda Kujawsko-Pomorski Pan Józef 

Ramlau oraz v-ce Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego Pan Zbigniew Ostrowski 

(miejsce: Hotel Jan Sępólno Krajeńskie). Tego samego dnia odbyło się z udziałem Burmistrza 

Więcborka spotkanie sprawozdawcze KGW Borzyszkowo (miejsce: świetlica wiejska 



Borzyszkowo) Po spotkaniu wraz z Sołtysem Panem Stanisławem Piłką oraz Przewodniczącą 

KGW Borzyszkowo Panią Emilią Kozek udaliśmy się do Pani Cecylii Żurek, aby złożyć 

życzenia świąteczne (w lutym 2018 roku będzie obchodziła 103 urodziny), a także   

w corocznym Święcie Szkoły Podstawowej nr 1 w Więcborku (miejsce: SP nr 1 w Więcborku). 

9.12.2017r. – udział w Wieczorze Seniora połączonym ze spotkaniem opłatkowym dla 

seniorów sołectwa Witunia (miejsce: świetlica wiejska Witunia), Wieczorze Opłatkowym 

KGW oraz OSP Jastrzębiec (miejsce: świetlica wiejska w Jastrzębcu). 

11.12.2017r. - spotkanie z przedstawicielem Zakładu Sprzętowo-Transportowego Czesław 

Pawłowski z Tucholi Panem Arkadiuszem Malinowskim oraz inspektorem nadzoru 

inwestorskiego Panem Leszkiem Nitką. W spotkaniu uczestniczyli również: kierownik referatu 

Budownictwa Pan Michał Bąk oraz z-ca Burmistrza Pan Jackiem Masztakowski. Spotkanie 

dotyczyło dalszej realizacji inwestycji na ul. Pomorskiej w Więcborku. Ustalono: wykonawca 

będzie kontynuował prace brukarskie i zakończy je do końca 2017 roku, pod warunkiem 

sprzyjających warunków atmosferycznych. Masa bitumiczna na ścieżce rowerowej zostanie 

ułożona wiosną 2018 roku (ze względów technologicznych oraz aby zapewnić odpowiednią 

trwałość i jakość wykonania). W tym samym okresie wykonawca wykona naprawy 

nawierzchni w miejscach wskazanych przez Gminę Więcbork, w których nastąpiło uszkodzenie 

poprzez transport na plac budowy (miejsce: gabinet Burmistrza).  

W tym dniu Burmistrz wziął także udział w „Święcie Handlowca” połączonym ze spotkaniem 

opłatkowym (miejsce: Restauracja „Słoneczna” w Sępólnie Krajeńskim). 

12.12.2017r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej (miejsce: salka narad UM  

w Więcborku) oraz posiedzeniu Komisji Konkursowej w naborze na stanowisko Głównego 

Księgowego w Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku. Zgłosiły się dwie 

kandydatki. W wyniku przeprowadzonego naboru została wybrana Pani Ksenia Wirkus 

(miejsce: gabinet Burmistrza). Tego dnia Burmistrz uczestniczył również w spotkaniu 

opłatkowym Zarządu Gminnego OPS w Więcborku (miejsce: remiza OSP Więcbork). 

13.12.2017r. - udział w wizji, w terenie na placu przebudowy skrzyżowań dróg wojewódzkich 

241 i 242. W spotkaniu uczestniczyli z-ca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Drogowej i 

Bezpieczeństwa Ruchu Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Marszałkowskiego Pan Grzegorz 

Piątek, Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. Sprawa dot. umożliwienia 

dodatkowego zjazdu na parking przy cmentarzu komunalnym oraz w posiedzeniu Rady 

Nadzorczej ZGK w Więcborku. Tematy to m.in.: wynik działalności za 10 miesięcy, 

aktualizacja i wykonanie planu inwestycyjnego w 2017 roku (miejsce: siedziba ZGK w 

Więcborku). 

14.12.2017r. - udział w konferencji „Mieszkanie Plus dziś i jutro” zorganizowanej przez 

Ministerstwo Infrastruktury i Budownictwa podczas której nastąpiło uroczyste podpisanie listu 

intencyjnego z pełnomocnikiem rządu ds. budowy mieszkań, wiceministrem Panem Tomaszem 

Żuchowskim, reprezentującym MiB, KZN a gminą Więcbork dotyczący realizacji inwestycji 

pn.: „Budowa dwóch budynków wielorodzinnych wraz z infrastrukturą” w ramach rządowego 

programu Mieszkanie+ (miejsce: PGE Narodowy Warszawa). 

15.12.2017R. - złożenie wraz ze Skarbnikiem Gminy Więcbork Panią Aliną Kruk podpisów 

pod umową na dofinansowanie w wysokości ponad 1 800 000zł projektu „Przebudowa, 

rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na klub samopomocy 

dla mieszkańców gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu” 

(miejsce: Urząd Marszałkowski w Toruniu) oraz udział w posiedzeniu połączonych Komisji 

Budżetu i Rolnictwa RM w Więcborku (miejsce: Sala Krajeńska MGOK w Więcborku). Tego 

samego dnia Burmistrz wziął udział w Wigilii dla osób starszych, samotnych  

i niepełnosprawnych z Gminy Więcbork. W spotkaniu uczestniczyło prawie 200 osób (miejsce: 

SP nr 1 w Więcborku) i spotkaniu opłatkowym Gminnego KGW (miejsce: Restauracja 

Pomorzanka w Więcborku). Natomiast Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 



tego dnia wziął udział w Spotkaniu Wigilijnym Związku Niewidomych, Wigilii Powiatowej 

oraz podpisał akt notarialny w Sępólnie Krajeńskim. 

16.12.2017r. - udział w corocznej prezentacji Powiatowych Stołów Wigilijnych. W tym roku 

Gminę Więcbork godnie reprezentowało KGW Suchorączek (Krajna Arena Sępólno 

Krajeńskie) 

17.12.2017r. - udział w „kolędowaniu przy więcborskiej żywej szopce”. Podczas tego 

spotkania Burmistrz złożył życzenia wszystkim mieszkańcom Gminy Więcbork (miejsce: Plac 

Jana Pawła II w Więcborku). W tym dniu Burmistrz uczestniczył także  

w spotkaniu wigilijnym Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Więcborku (miejsce: Pałac  

w Sypniewie). 

18.12.2017r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia /…/ (miejsce: salka narad UM  

w Więcborku) oraz w spotkaniu opłatkowym pracowników MGOK w Więcborku (miejsce: 

Restauracja Pod Koroną w Więcborku) i spotkaniu opłatkowym członków PZERiI (miejsce: 

Restauracja Pomorzanka w Więcborku). W tym dniu Burmistrz Więcborka wziął udział także 

w spotkaniu opłatkowym Stowarzyszenia „Razem od Nowa” (miejsce: barak przy MGOPS  

w Więcborku). 

19.12.2017r. - udział w spotkaniu opłatkowym pracowników MGBP oraz DKK (miejsce: 

MGBP w Więcborku). 

 

Radny Jan Antczak prosił o szersze informacje dotyczące nowej instytucji Wody Polskie. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że chodzi o Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody 

Polskie”. Instytucja rozpocznie działalność od dnia 1 stycznia 2018 roku, a jej biuro zgodnie  

z tym, co powiedział wcześniej, będzie się mieściło w Więcborku, w Internacie Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego, kolejne w Nakle N/n. Na dziś wiadomo, że ·w biurze 

będą pracowały trzy osoby. Na spotkaniu z Panem Leszkiem Kawczyńskim – pełnomocnikiem 

ds. tworzenia struktur Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie wskazywano na duży 

obszar wodny, jaki będzie w gestii ww. instytucji. Stąd deklaracja  

o docelowym zwiększeniu pracowników biura do liczby siedmiu osób. 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Jacek Kabattek pytał o stan przygotowania taboru gminnego do sezonu zimowego,  

o rozstrzygnięcie przetargów na wykonywanie usług odśnieżania oraz o osoby do kontaktu 

ww. sprawie. 

2. Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, czy na terenie gminy Więcbork istnieje problem 

bezdomności. 

3. Radny Kazimierz Wilczyński mówił o swojej wizycie na placu realizowanej wymiany 

kanalizacji przy ulicy Dworcowej, gdzie ujawniono, ze strugą wody ciekną tam również 

oleje. Rady prosił o zweryfikowanie problemu i ujawnienie winnego takiego stanu rzeczy. 

4. Radny Ryszard Kałaczyński wskazywał na nieprawidłowości w szerokości ulicy Leśnej 

w Wituni. Zastanawiał się, czy nie należałoby sprawdzić parametrów wskazanej drogi. 

5. Radny Jan Antczak interpelował w sprawie pracowników zatrudnianych do prac 

porządkowych w sołectwach, w ramach prac społecznie – użytecznych. Ubolewał, że brak 

środków uniemożliwia funkcjonowanie tej formy pomocy w miesiącach zimowych,  

w trakcie, których jest ona również bardzo potrzebna. Pytał, czy nie istnieją jakieś 

możliwości interweniowania samorządu w tym zakresie. 

 



Ad. 7 Informację dotyczącą podsumowania sezonu turystycznego w gminie i działaniach 

promocyjnych Gminy przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 
 

 

Informacja przedstawiona została w postaci prezentacji multimedialnej i opatrzona 

komentarzem /materiał do wglądu w biurze Rady Miejskiej w Więcborku/ 

 

 

Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości omówił 

Kierownik referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

Przeznacza się do zamiany nieruchomość gruntową położoną w Zabartowie obręb Zabartowo 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 21/1 o powierzchni 0.164ha, stanowiącą własność Gminy 

Więcbork na nieruchomość gruntową niezabudowaną położoną w Śmiłowie obręb Śmiłowo 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 286/66 o powierzchni 1.8052 ha stanowiącą własność 

osoby prawnej. Nieruchomość gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 286/66 obręb 

Śmiłowo o powierzchni 1.8052 ha stanowi nieużytek zlokalizowany w sąsiedztwie motocrossu. 

Gmina Więcbork planuje zagospodarować przedmiotową nieruchomość na cele związane z 

obsługą motocrossu. Właściciel działki 286/66 obręb Śmiłowo wskazał jako nieruchomość 

zamienną działkę 21/1 obręb Zabartowo stanowiąca własność Gminy Więcbork o powierzchni 

0.1645 ha. Operaty szacunkowe sporządzone przez rzeczoznawcę majątkowego wskazują 

nierówną wartość zamienianych nieruchomości. Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami w takim przypadku stosuje się dopłatę. Jednakże  

w efekcie przeprowadzonych negocjacji strony ustaliły, iż przedmiotowa transakcja odbędzie 

się bez dopłat, co nie spowoduje dodatkowego obciążenia budżetu Gminy Więcbork. 

 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu – 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 9-10 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork na rok 2017 przedłożyła Skarbnik 

Gminy Więcbork p. Alina Kruk: 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017, 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 60016 w §6630  

o kwotę 13.250,00zł w związku z rozliczeniem zrealizowanego zadania pn. „Modernizacja 

drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej na dł. 650 m 

w obr. geod. Nowy Dwór (cz. dz. Nr 13111) oraz przebudowa skrzyżowania drogi gminnej 

nr 020206c relacji Zakrzewek-Nowy Dwór-Zboże z drogą powiatową nr 1129C w m. Nowy 



Dwór (dz. nr ew. 27 i 137)”. Inwestycja jest współfinansowana z dotacji celowej z 

samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Aktualnie plan finansowy został 

dostosowany do danych wynikających z zawartej umowy.  

2. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92109 w §6257  

o kwotę 153.900,00zł w związku z rozliczeniem zadania pn. „Termomodernizacja Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku”. Inwestycja jest współfinansowana z budżetu 

środków europejskich. Aktualnie trwa procedura weryfikacji wniosku o płatność 

częściową. Pozostałe do wypłaty dofinansowanie rozliczone zostanie w przyszłym roku 

stąd potrzeba korekty planu finansowego.  

3. Zmniejsza się plan dochodów (§2460) o kwotę 39.304,00zł i wydatków budżetowych 

(§4300) o kwotę 51.000,00zł w rozdz. 90019 w związku z zawartą umową dotacji nr 

DB17074/OZ-az. Zawarta umowa określa kwotę dotacji z WFOŚiGW w Toruniu, jaką 

Gmina otrzyma w związku z realizacją zadania pn.: „Demontaż, transport  

i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. Ponadto, 

zmiany uwzględniają rozliczenie, w oparciu o umowę z wykonawcą, zadania polegającego 

na „Demontażu, transporcie i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest z obiektów 

budowlanych zniszczonych lub uszkodzonych przez nawałnicę  

w sierpniu 2017 roku na terenie Gminy Więcbork”.  

4. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach:  

 70005§0920 o kwotę 890,00zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 70005§0970 o kwotę 2.106,00zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75011§2360 o kwotę 6,00zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 75023§0940 o kwotę 40,00zł (wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych - zwrot zaliczki na 

wydatki komornika), 

 75023§0970 o kwotę 430,00zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75601§0350 o kwotę 378,00zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej osób 

fizycznych, opłacanego w formie karty podatkowej), 

 75616§0310 o kwotę 44.650,00zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 

 75616§0500 o kwotę 28.642,000zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 

 75618§0490 o kwotę 334,00zł (wpływy z opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym), 

 75621§0020 o kwotę 14.200,00zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

 75814§0920 o kwotę 8.700,00zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80104§0970 o kwotę 19.387,00zł (wpływ dochodów stanowiących odpłatność gmin za 

pobyt dzieci w placówkach wychowania przedszkolnego w 2017r.), 

 80110§0750 o kwotę 50,00zł (wpływy z najmu i dzierżawy pomieszczeń oświatowych), 

 80113§0830 o kwotę 120,00zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

 85154§0940 o kwotę 40,00zł (wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych - zwrot kosztów 

sądowych dotyczących leczenia odwykowego), 

 85202§0970 o kwotę 1.400,00zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w 

domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85219§0830 o kwotę 4.030,00zł (wpływy z usług opiekuńczych), 

 85219§0970 o kwotę 331,00zł (wpływy z rożnych dochodów - wynagrodzenie 

płatnika), 

 85502§2360 o kwotę 3.730,00zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 



 90002§0910 o kwotę 100,00zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 90019§0690 o kwotę 670,00zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego bądź wystawienie dokumentów 

warunkujących ich wpływ. 

5. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 75616§0430 o kwotę 3.000,00zł (wpływy z opłaty targowej), 

 75618§0410 o kwotę 5.000,00zł (wpływy z opłaty skarbowej), 

 85295§0690 o kwotę 12.123,00zł (wpływy z różnych opłat-refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2017r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w m-cu 

grudniu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

6. W rozdziale 60016 w §4210 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 100.000,00zł 

w celu zakupu materiałów drogowych do poprawy przejezdności dróg gminnych,  

7. W rozdziale 60016, 60095, 75011, 75023, 75095, 90002 i 92695 w §4440 dokonuje się 

zmian w planie finansowym dokonując rocznej korekty wydatków na ZFŚS.  

8. W rozdziale 60016 w §6050 zmniejsza się plan finansowy wydatków majątkowych  

o łączną kwotę 88.000,00zł w następujących zadaniach:  

 w zadaniu pn.: „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii 

nawierzchni bitumicznej na dł. 650 m w obr. geod. Nowy Dwór oraz przebudowa 

skrzyżowania drogi gminnej nr 020206c relacji Zakrzewek-Nowy Dwór-Zboże  

z drogą powiatową nr 1129C w m. Nowy Dwór” o kwotę 4.000,00zł w związku  

z ostatecznym rozliczeniem kosztów wykonania zadania, 

 w zadaniu pn.: „Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową kanalizacji deszczowej 

w ciągu ul. Krzywoustego na Osiedlu Piastowskim w Więcborku”  

o kwotę 4.000,00zł w związku z ostatecznym rozliczeniem kosztów wykonania zadania, 

 w zadaniu pn.: „Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową sieci kanalizacji 

deszczowej w ciągu ul. Pomorskiej na osiedlu Piastowskim w Więcborku oraz 

przebudowa skrzyżowania z ul. Gdańską” o kwotę 80.000,00zł w związku  

z koniecznością przeniesienia części prac drogowych z powodu warunków 

atmosferycznych na przyszły rok. 

9. W rozdziale 70005 w §6050 zmniejsza się plan finansowy wydatków majątkowych  

w zadaniu pn.: „Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na 

budynek mieszkalny wielorodzinny w Runowie Kraj.” o kwotę 50.000,00zł w związku  

z zakończeniem postępowania przetargowego na wykonawcę zadania i uzyskaniem niższej 

ceny jego wykonania. 

10. W rozdziale 80101 zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych o łączną kwotę 

13.000,00zł w następujących zadaniach:  

 w zadaniu pn.: „Budowa parkingu i miejsca postojowego dla rowerów przy Zespole 

Szkól w Sypniewie” zwiększa się plan finansowy o kwotę 6.000,00zł w związku  

z koniecznością wykonania dodatkowych prac w ramach tej inwestycji, 

 wprowadza się nowe zadanie pn.: „Zakup serwera Dell z oprogramowaniem Windows 

serwer 2016 standard + licencje dla 25 użytkowników (CAL) wraz z konfiguracją”  

o wartości 7.000,00 zł. 



11. W rozdziale 90015 w §4270 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 7.000,00zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie naprawy lamp oświetleniowych przy drogach  

w Gminie Więcbork.  

12. W rozdziale 92109 w §4270 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 6.000,00zł  

w celu wykonania remontu części pokrycia dachowego na świetlicy w Dorotowie. 

13. Zmniejsza się plan finansowy w wydatkach bieżących w następujących rozdziałach  

i paragrafach: 

 60016§4410 o kwotę 3.000,00zł (wydatki związane z podróżami służbowymi), 

 60095§4140 o kwotę 4.600,00zł (wydatki związane z wpłatami na PFRON), 

 70095§4300 o kwotę 7.020,00zł (wydatki związane z wypłatą odszkodowań dla 

właścicieli lokali z tytułu niedostarczenia lokalu socjalnego eksmitowanym lokatorom), 

 71004§4170 o kwotę 1.000,00zł (wydatki związane z zakupem usług odnośnie planów 

zagospodarowania przestrzennego), 

 75011§4300 o kwotę 256,98zł (wydatki związane z funkcjonowaniem USC), 

 80101§4010 i §4110 o łączną kwotę 14.400,00zł (wydatki związane  

z funkcjonowaniem szkół podstawowych), 

 90002§42010 o kwotę 254,32zł (wydatki związane z obsługą zadań związanych  

z gospodarowaniem odpadami komunalnymi), 

 90003§4170 i §4300 o łączną kwotę 5.217,37zł (wydatki związane z utrzymaniem 

czystości w gminie), 

 90004§4170, §4270 i §4300 o łączną kwotę 1.912,00zł (wydatki związane  

z utrzymaniem zieleni w gminie), 

 90015§4300 o kwotę 770,00 zł (wydatki na utrzymanie oświetlenia drogowego).  

Weryfikacja stopnia realizacji założonych zadań w poszczególnych rozdziałach umożliwia 

dokonanie wskazanych powyżej korekt. Nowe plany finansowe zapewnią prawidłową 

realizację założonych celów. Powstałe oszczędności zostaną przeznaczone na zakup 

materiałów drogowych.  

 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmiany w WPF w 2017r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków. 

Również dane roku 2018 zweryfikowane zostały dane w zakresie dochodów i wydatków: 

1. w związku ze zmianą stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (dochody 

i wydatki bieżące), 

2. w związku z ujęciem po stronie dochodów majątkowych płatności końcowej  

w zadaniu realizowanym w br. z udziałem środków z budżetu UE,  

tj. termomodernizacji Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku, 

3. w związku z ujęciem w wydatkach majątkowych kontynuacji zadania z 2017r.  

tj. przebudowy ulicy Pomorskiej w Więcborku. 

4. w związku z rezygnacją z realizacji zadania polegającego na wykonaniu dokumentacji na 

budowę boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Sypniewie, 

5. w związku z wprowadzeniem do załącznika przedsięwzięć nowego zadania pn.: "Budowa 

drogi wraz z siecią kanalizacji deszczowej, oświetleniem drogowym w ciągu  

ul. Zamkowej i Potulickich w Więcborku". 



Ponadto, w załączniku przedsięwzięć uaktualnione zostały limity zobowiązań  

w następujących przedsięwzięciach: 

1. Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek 

mieszkalny wielorodzinny w Runowie Kraj. - limit na 2017r. zmniejszony został  

o 50.000,00zł i wynosi 389.000,00zł. Zmiana wynika z rozstrzygnięcia przetargu na 

wykonawcę zadania i uzyskania niższej ceny jego wykonania, 

2. Budowa dróg gminnych oraz sieci kanalizacji deszczowej na os. Piastowskim  

w Więcborku – limit wydatków w 2017r. został zmniejszony o 80.000,00zł, natomiast 

kwota na zadanie w 2018r. wzrosła o 82.000,00zł. Zmiana dotyczy przebudowy ulicy 

Pomorskiej w Więcborku i wynika z konieczności przesunięcia wykonania części prac 

drogowych, w związku z warunkami pogodowymi, na 2018 rok. 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu – 

pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda ubolewał, że wykreślona została inwestycja dotycząca przygotowania 

dokumentacji technicznej na boisko przy szkole w Sypniewie /kwota 30.000,00 zł/. Uważał, że 

taki obiekt jest potrzebny i na pewno byłby w pełni wykorzystany przez dzieci i młodzież z 

terenu sołectwa. Wyraził nadzieję, że Rada, która ukonstytuuje się po wyborach w roku 2018 

ww. inwestycje uzna za wskazaną i przyjmie ją do budżetu. 

 

Radny Stanisław Posieczek przychylił się do zdania przedmówcy  

 

  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 15 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad.11 Przyjecie uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2018 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork: 

 

Główne założenia polityki budżetowej Gminy Więcbork na rok 2018 przedstawił 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski cyt.: 

 

 

„Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Zaproszeni goście! 

 

Szanowni Radni! 



 Na dzisiejszej sesji zapaść mają decyzje najważniejsze dla naszej gminy, dla naszych 

mieszkańców na kolejny rok. Dziś ma zostać podjęta przez Wysoką Radę uchwała dotycząca 

uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2018 rok. 

Po bardzo długiej, merytorycznej, chwilami burzliwej i emocjonującej dyskusji na posiedzeniu 

połączonych Komisji Budżetu i Komisji Rolnictwa 15 grudnia 2017 roku projekt budżetu został 

zaopiniowany pozytywnie z pewnymi zmianami. Szanując decyzję członków komisji podjąłem 

decyzję o uwzględnieniu proponowanych zmian i przedstawiam dziś Wysokiej Radzie projekt 

z autopoprawką. Zaznaczając i pozostawiając sobie możliwość, że jeżeli pojawią się wolne 

środki w trakcie realizacji przyszłorocznego budżetu zaproponuję Państwu wprowadzenie 

przedmiotowego zadania do realizacji. 

Pozwólcie, że przedstawię kilka najważniejszych informacji dotyczących budżetu 2018. 

 

Dochody w wysokości 57 133 125,00zł 

Wydatki na poziomie 59 349 625,00zł 

Deficyt budżetu w wysokości 2 216 500,00zł 

 

 Jak Państwo wiedzą jednym z założeń, które realizowaliśmy przez poprzednie lata to 

zrównoważony rozwój oraz zmniejszenie zadłużenia Gminy Więcbork. Skutkiem jest 

zmniejszenie kosztów, które jako mieszkańcy musimy ponosić w związku z obsługą zadłużenia 

– czyli odsetkami. Obecnie zakładamy, że z ponad dwumilionowego deficytu tylko 

466 010,95zł zostanie sfinansowane z kredytu lub pożyczek a ponad 1 750 000,00zł zostanie 

sfinansowane z nadwyżek z lat ubiegłych. 

 Możliwość sfinansowania w tak dużej mierze planowanego deficytu z nadwyżki jest 

wynikiem trzyletniego racjonalnego gospodarowania i oszczędnej polityki finansowej Gminy 

Więcbork. 

 Przejdźmy do planowanych inwestycji w 2018 roku. 

 W rozdziale 600 czyli transport i łączność zaplanowano wydatki na poziomie prawie 

1 300 000zł. Znajdziemy tu inwestycje drogowe zarówno na terenach wiejskich jak również w 

mieście. Wymienić należy tu: 

a) inwestycje chodnikowe: 

- budowa chodnika przy drodze powiatowej w Zakrzewku oraz Borzyszkowie, 

- budowa chodnika przy stadionie sportowym w Sypniewie, 

- modernizacja chodnika na ul. W. Witosa w Wituni oraz 29-stycznia  

w Sypniewie, 

b) inwestycje drogowe: 

- przebudowa drogi powiatowej Sypniewo – Borzyszkowo na odcinku Lubcza – Borzyszkowo 

- budowa lub przebudowa drogi w Zabartowie, Runowie Krajeńskim, Pęperzynie (koło 

szkoły) oraz w Więcborku ul. Górna (etap II), ul. Stary Rynek (etap II), ul. Strzelecka (etap 

II), dokończenie ul. Pomorskiej (utwardzenie masą bitumiczną ścieżki rowerowej), budowa 

drogi wraz z odwodnieniem na ul. W. Łokietka na osiedlu Piastowskim. Tym samym 

kończymy etap budowy dróg na tym osiedlu, których odwodnienie mogliśmy włączyć w 

kanalizację deszczową przy ul. Gdańskiej w Więcborku.  Kolejne inwestycje na tym osiedlu 

wymagają spięcia kanalizacji deszczowej z kanalizacją przy ul. Wojska Polskiego.  



Należy również pamiętać o środkach zabezpieczonych już w tym roku na przebudowę drogi 

wraz z kanalizacją deszczową na ul. Orlej w Więcborku w kwocie 206 000zł przekazanej do 

wykonania ZGK w Więcborku 

- zostanie również wykonana dokumentacja na przebudowę drogi wraz z odwodnieniem na  

ul. Runowskiej w Wituni. 

 W roku 2018 będziemy również aplikować o środki na przebudowę dróg na terenach 

wiejskich z FOGR-u.  

 Reasumując w 2018 na drogi łącznie ze środkami Starostwa Sępoleńskiego wydamy 

ponad 2 100 000zł ( w tym inwestycje 1 400 000,00zł oraz ponad 700 000,00 zł na remonty i 

utrzymanie dróg). 

 Budżet Gminy to nie tylko inwestycje drogowe. To również szereg innych zadań nie 

mniej ważnych dla naszych mieszkańców. Pozostałe inwestycje to m.in.: 

- przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na klub 

samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową 

parkingu. Łączna wartość to ponad 2 900 000zł w tym 1 800 000zł dofinansowania z RPO 

Województwa Kuj-Pom. Korzyści płynące z realizacji tej inwestycji to: nowa sala 

wielofunkcyjna, w której będzie funkcjonował klub samopomocy dla osób starszych, poprawa 

estetyki budynku, poprawa warunków socjalnych pracowników gospodarczych Urzędu 

Miejskiego oraz 35 nowych miejsc parkingowych w mieście. To wszystko za 1 100 000zł 

środków własnych, 

- mając świadomość potrzeby dokończenia termomodernizacji placówek oświatowych Gminy 

Więcbork zabezpieczamy środki na wkład własny na termomodernizację Szkoły 

Podstawowej w Jastrzębcu – 150 000zł 

- zamierzamy zrealizować kluczowy projekt w ostatnich latach dotyczący gospodarki wodno-

ściekowej na terenie Gminy Więcbork, czyli budowę kanalizacji sanitarnej wraz  

z przyłączami na ul. 28 Stycznia oraz części ul. Wyzwolenia w Więcborku oraz we wsi 

Runowo Krajeńskie. Wartość dofinansowania prawie 5 000 000zł wkład własny  

w wysokości 1 745 278zł. Realizacja inwestycji nastąpi pod warunkiem ogłoszenia konkursu 

przez Marszałka Woj. Kuj-Pom. oraz otrzymania dofinansowania 

- planujemy nadal zwiększać bezpieczeństwo naszych mieszkańców poprzez budowę 

kolejnych punktów świetlnych na terenie Gminy Więcbork. Na ten cel planujemy przeznaczyć 

80 000zł (w tym 30 000zł na ulicę Zamkową w Więcborku) 

- wykonując zadania dotyczące ochrony środowiska proponujemy naszym mieszkańcom 

dofinansowanie do wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków oraz budowy studni 

wierconych. Na ten cel przeznaczamy 48 000zł. 

 W roku 2018 zamierzamy zrealizować inwestycje mające na celu podniesienie 

atrakcyjności turystycznej naszego miasta jak również zwiększenie możliwości aktywnego 

wypoczynku mieszkańców oraz turystów. Cel ten zamierzamy osiągnąć poprzez budowę 

mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz z infrastrukturą towarzyszącą, budowę 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej w Runowie Krajeńskim, Wituni, Czarmuniu, 

oraz na plaży miejskiej w Więcborku. Na inwestycje planujemy pozyskać środki z Lokalnej 

Grupy Działania „Nasza Krajna” oraz Lokalnej Grupy Rybackiej „Nasza Krajna i Pałuki” w 

łącznej wysokości ponad 400 000zł. 



 Szanowni Radni. Łącznie plan wydatków inwestycyjnych opiewa na 12 375 817,97zł, 

co stanowi ponad 20% wszystkich wydatków budżetowych. 

 W projekcie budżetu przedstawionym Wysokiej Radzie został zaproponowany wzrost 

wynagrodzeń o średnio 5% uwzględniający wzrost płacy minimalnej oraz wzrost inflacji. 

Wyjątkiem są pracownicy, którzy minimalne wynagrodzenie osiągali łącznie z dodatkiem za 

wysługę lat. Wszystkim tym pracownikom proponuję podniesienie wynagrodzenia 

zasadniczego do minimalnego wynagrodzenia, które od stycznia 2018 roku wynosić będzie 

2 100zł. Likwidujemy w ten sposób niesprawiedliwy i krzywdzący system wynagradzania. 

Dotyczy to przede wszystkim pracowników administracji 

i obsługi oświaty. Zmieniający się rynek pracy, na którym mamy do czynienia z tzw. „rynkiem 

pracownika” oraz brak waloryzacji w roku 2017 są kolejnymi przesłankami do podjęcia takiej 

decyzji. 

 Dotacja dla MGOK w Więcborku została zwiększona o środki na przewidywany wzrost 

wynagrodzeń, natomiast nie zmniejszyliśmy dotacji o przewidywane oszczędności na 

ogrzewaniu po termomodernizacji. Mając świadomość, że oszczędności się pojawią, 

postanowiłem pozostawić je w budżecie MGOK dając tym samym możliwość przeznaczenia 

ich na działalność kulturalną, którą oceniam bardzo wysoko. 

 Projekt budżetu na 2018 rok zakłada również zwiększenie środków na fundusz 

sołecki, o 20% czyli do 414 488,53zł. W ten sposób dajemy mieszkańcom sołectw większe 

możliwości decydowania o kierunku i całokształcie zmieniającego się ich otoczenia. 

 Wysoka Rado! 

 Przedłożony budżet będzie wymagał bardzo dużej dyscypliny oraz ostrożności  

w realizacji. Jednak jestem przekonany, że jego realizacja stanowić będzie wykorzystanie 

szans, jakie otwierają się przed nami oraz zapewni poprawę życia mieszkańcom naszej 

gminy. 

 Szanowni Radni wnoszę o przyjęcie projektu Budżetu na 2018 rok oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej.” – koniec cytatu 

 

 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk tytułem uzupełnienia wskazała, że  

w ustawowym terminie tj. do 15 listopada Burmistrz przedłożył Radzie Miejskiej  

w Więcborku oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Bydgoszczy przedmiotowy projekt 

budżetu. Przed odczytaniem opinii Skarbnik wyjaśniła, że dane finansowe w zakresie 

dochodów i wydatków z opinii będą się nieco różniły od tych wskazanych powyżej przez 

Burmistrza, gdyż dotyczą one pierwotnego projektu uchwały budżetowej, który został 

przedstawiony radnym. Natomiast to, co będzie podlegało uchwaleniu dotyczyć będzie danych, 

o których mówił powyżej Burmistrz Więcborka. 

 

 

 

W dalszej części Skarbnik Gminy Więcbork przedstawiła opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej: 

 

a) Uchwała Nr 18/P/2017 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2017r. w sprawie: opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na 2018r. – dokument stanowi załącznik Nr 1 do 



niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork/, 

b) Uchwała Nr 18/WPF/2017 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2017r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Więcbork – dokument 

stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

c) Uchwała Nr 13/Dpr/2017 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2017r. w sprawie: opinii  

o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 2018 rok. Więcbork – dokument stanowi 

załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Ww. opinie były pozytywne 

 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu,  

w sprawie przedłożonych projektów uchwał: budżetu na 2018 rok oraz WPF - pozytywna 

 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Władysław Rembelski powiedział, że projekt budżetu na 2018 rok przedstawiony 

przez Burmistrza Więcborka jest projektem bardzo dobrym. Zakłada on, bowiem, że 20% 

struktury wydatków stanowią wydatki majątkowe. Natomiast 87% tych wydatków 

majątkowych z założenia realizowanych ma być jest z udziałem środków zewnętrznych.  

Z wydatków majątkowych Gminy korzystają wszyscy mieszkańcy i jest to wielki pozytyw tego 

budżetu. Jeżeli Rada Miejska przyjmie ten budżet, a Gminie Więcbork i Burmistrzowi uda się 

zrealizować w stu procentach to założenie, będzie to wielki sukces. Radny zgłosił zastrzeżenia 

do wydatków bieżących, które realizowane będą nie tyle w roku 2018, co  

w latach następnych. W dwóch działach: 801 – Oświata i wychowanie i 854 – Edukacyjna 

opieka wychowawcza, wydatki zaplanowane są na ponad 16.000.000,00 zł. O ile nie ma 

zastrzeżeń, co do wielkości tych wydatków, bo są one zaplanowane prawidłowo według 

aktualnego stanu organizacyjnego i są celowe, o tyle poważne wątpliwości do ich źródeł 

finansowania. Wydatki bieżące w tych dwóch działach winny być finansowane przez budżet 

państwa tj. subwencję oświatową. Subwencja oświatowa na rok 2018 wynosi  

ok. 11.000.000,00 zł, natomiast wydatków dotyczących tych dwóch działów jest na 

16.000.000,00 zł. Należy wnioskować, że z własnych dochodów Gmina musi wydać w roku 

2018 ponad 5.193.000,00 zł. Na dzień dzisiejszy Gminę na to stać, ale należy zadać sobie 

pytanie, czy w perspektywie lat kolejnych będzie ją stać z własnych dochodów na pokrywanie 

takich środków w oświacie gminnej. Jest to istotne tym bardziej, że nie wiadomo, jakie będzie 

finansowanie przez budżet państwa. 

Radny Henryk Szwochert mówił, że jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

ocenia projekt budżetu bardzo pozytywnie. Jest to już kolejny budżet, który nie powoduje 



zwiększenia zadłużenia. Zadłużenie niestety kosztuje, co pokazuje kwota spłaty 900.000,00 zł 

na przyszły rok. Dobrze, że zadłużenie się nie zwiększa, a wręcz przeciwnie ulega 

zmniejszeniu. Zgodnie z tym, co powiedział Burmistrz, przy dużej dyscyplinie i pozyskaniu 

środków zewnętrznych ten budżet jest możliwy do wykonania. Reasumując stwierdził, że 

przedłożony budżet jest taki, na jaki Gmina Więcbork może w tej chwili sobie pozwolić. 

Radny Jan Antczak stwierdził, że ufa słowom księgowych tj. swoich przedmówców. Sam 

życzyłby sobie żeby założenia omawianego budżetu udało się całkowicie zrealizować, w tym 

inwestycję, na którą czeka już od lat tj. budowę kanalizacji w Runowie Krajeńskim. Liczy, że 

w tym roku pojawią się w Urzędzie Marszałkowskim środki na ten cel i Gmina będzie mogła z 

nich skorzystać. 

Radny Kazimierz Wilczyński uznał, że budżet jest opracowany dobrze. Podobnie też, jak 

poprzednicy liczył na to, że zamierzenia Gminy w zakresie inwestycji z udziałem środków 

zewnętrznych przy 20% wkładzie własnym i zmniejszanie deficytu, uda się zrealizować.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję zarządzając głosowanie. 

W sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2018 rok: 

 

Na sali 15 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

 

 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork: 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 

Ad. 12 Przyjecie planów pracy Rady Miejskiej oraz stałych Komisji Rady Miejskiej  

w Więcborku na rok 2018 rok przedstawione zostały przez Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Więcborku p. Grażynę Witczak oraz Przewodniczących poszczególnych 

Komisji stałych RM. 

 

 Plan Pracy RM w Więcborku – stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu 

dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Rewizyjnej - stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu 

dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 



 Plan pracy Komisji Budżetu i Finansów - stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego 

Protokołu dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej. 

Inwentaryzacji i Handlu - stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego Protokołu dostępny do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego - stanowi 

Załącznik Nr 8 do niniejszego Protokołu dostępny do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego 

Protokołu dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Powyższe plany przyjęte zostały beż uwag i propozycji zmian. 

 

 

Ad.13  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski oraz Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 Już w listopadzie Gmina podjęła działania dotyczące przygotowań do sezonu zimowego. 

Zostały rozesłane zapytania ofertowe na usługę odśnieżania na terenie gminy Więcbork. 

Wszystko z tym związane zostało doprecyzowane i podpisane zostały stosowne umowy w 

tym zakresie. 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Sytuacja dotycząca bezdomności na terenie gminy Więcbork jest dosyć specyficzna. Można 

powiedzieć, że obecnie problemu bezdomności nie ma, aczkolwiek na dzień dzisiejszy dwie 

osoby spełniają niejako definicję osoby bezdomnej.  Jedna z tych osób przebywa w Anglii, 

w przypadku drugiej sytuacja jest dosyć dynamiczna tj. z jednej strony jest osobą 

bezdomną, z drugiej ma problem zdrowotny. Z informacji uzyskanej  

w ostatniej chwili wynika, że zostaje ona właśnie przyjmowana na oddział szpitalny i stoi 

przed nią perspektywa długotrwałego leczenia. Później trzeba będzie ewentualnie 

zastanowić się nad problemem jej bezdomności, chociaż jeżeli pomyślnie przejdzie proces 

leczenia nie będzie u niej problemu bezdomności i będzie miała ona gdzie mieszkać. 

/Dyrektor MGOPS/  

 

/Odp. na interp. radnego K. Wilczyńskiego/ 

 Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski dokona lustracji zgłoszonej przez radnego 

nieprawidłowości ujawnionej w trakcie wymiany instalacji deszczowej przy ulicy 

Dworcowej w Więcborku. Do tej pory nie wpłynęła taka informacja od pracowników 

Gminnej Spółki Wodnej wykonujących zadanie w ww. miejscu. 



/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 Służby gminne sprawdzą parametry drogi przy ulicy Leśnej w Wituni. 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 Temat prac społecznie – użytecznych powraca, jak bumerang, ale póki, co nie ma żadnych 

zmian w procedurach związanych z pozyskaniem środków na ten cel przez Powiatowy 

Urząd Pracy. Środki te praktycznie kończą się w miesiącu listopadzie i nie ma możliwości 

pozyskania pracowników finansowanych w ramach przedmiotowej formy zatrudnienia. 

Potrzeba jest i taką świadomość Gmina ma, niestety na obecną chwilę nic w tej kwestii nie 

da się zrobić. 

 Kwestia usług opiekuńczych nad osobami starszymi jest tematem, który powraca, ale jest 

to też problem analizowany na bieżąco pod kątem możliwości poszerzenia działań. 

Zwiększenie zatrudnienia o jeden etat w żaden sposób nie rozwiąże problemu. Złożony 

został wniosek o dofinansowanie w ramach środków UE, ale już dziś wiadomo, że nie został 

on przyjęty do realizacji z uwagi na bardzo dużo wniosków, a alokacja środków na ten cel 

mała. Zatem rozważana jest opcja wprowadzenia instytucji tzw. „pomocy sąsiedzkiej” i w 

niedalekiej przyszłości wywołana zostanie w tej sprawie konkretna uchwała, która 

oczywiście przedłożona zostanie radnym. Zdaniem OPS jest to pomoc przede wszystkim 

bardziej ekonomiczna. W ramach umowy – zlecenia MGOPS zatrudniałby osoby z 

najbliższego sąsiedztwa osób potrzebujących, zwłaszcza tam, gdzie ta pomoc nie jest 

potrzebna codziennie i przez wiele godzin. W tym zakresie przeprowadzono już diagnozę i 

wykonano także kalkulację finansową. Ponieważ wniosek na środki zewnętrzne nie 

przeszedł MGOPS będzie chciał, chociaż w sposób pilotażowy, ww. usługę wprowadzić w 

roku 2018./Dyrektor MGOPS/ 

Radny Antczak stwierdził, że opcja przedstawiona i zaproponowana przez Dyrektora 

MGOPS, jako alternatywa zapewnienia opieki dla osób starszych jest według niego dobrą 

ofertą i może się sprawdzić.   

Ad.14 Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca RM poinformowała Radnych, o piśmie, jakie wpłynęło do biura Rady 

Miejskiej w Więcborku od posła p. Stanisława Tyszki, sprawie zmian w ordynacji wyborczej. 

Treść korespondencji wskazuje na możliwość wnioskowania do Prezydenta RP  

o niepodpisywanie Ordynacji w proponowanym kształcie, jeżeli radni uznają zmiany za 

krzywdzące. Pismo dostępne jest do wglądu w biurze Rady. 

Przewodnicząca RM przekazała również Życzenia Świąteczne dla Radnych przekazane za jej 

pośrednictwem przez ks. Wojciecha Murawskiego, który swego czasu sprawował posługę 

kapłańską w więcborskiej Parafii, ale zapisał się również, jako zawodnik Klubu Sportowego 

„GROM” Więcbork.  

 

Radny Wojciech Janicki w imieniu własnym i mieszkańców ulicy Starodworcowej 

podziękował za montaż oświetlenia przy tej ulicy. Wyraził też nadzieję, że ta inwestycja będzie 

dobrym przyczynkiem do tego, by powstały kolejne punkty świetlne w kierunku Wituni. 

 



Radny Ryszard Kałaczyński podziękował z kolei za osobiste wsparcie Burmistrza i Gminy 

Więcbork w promocję jego książki oraz za udział w spotkaniu opłatkowym Klubu Biegaczy w 

Wituni. 

 

Radny Jan Antczak dziękował Dyrektorowi MGOPS i Dyrektor MGOK za przygotowanie  

i oprawę artystyczną Spotkania Wigilijnego dla osób starszych z terenu gminy Więcbork. 

 

Radny Posieczek dziękował za zakres inwestycji poczynionych w mijającym roku  

w Sypniewie.  

 

Na zakończenie Burmistrz Więcborka podziękował Radnym za jednogłośne przyjęcie 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2018 oraz złożył Wszystkim obecnym Serdeczne Życzenia 

Świąteczne. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady trzydziestej siódmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


